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Ministr šetří na lidech, ohrozí tak projekty za deset miliard

23.09.2010, PAVLA KUBÁLKOVÁ, EVA HNÍKOVÁ
Téměř dva roky připravoval Mikrobiologický ústav Akademie věd v Třeboni svůj projekt na vybudování Centra řasových
biotechnologií. Po ministerstvu školství žádal dotaci z evropských fondů 133 milionů korun. Přestože byl projekt
schválený a začátkem listopadu měl odstartovat, neuvidí prozatím ústav ani korunu.
Důvod je paradoxní. Podle ministra školství Josefa Dobeše (VV) měla sekce, která má na starosti čerpání peněz z EU,
příliš mnoho zaměstnanců. A tak se začalo propouštět. "Ministerstvo zastavilo nábor nových pracovníků a lidé, kteří byli
ve zkušební lhůtě, dostali výpověď. Místo sedmdesáti plánovaných lidí jsem jich měl mnohem méně, takže nebylo možné
projekty dokončit," popsal odvolaný šéf sekce Jan Vitula (TOP 09). To je prý důsledek současné situace na ministerstvu.
"Ministerstvo nám napsalo, že jsou nuceni pozastavit práce na našem projektu kvůli nedostatečnému personálnímu
obsazení operačních programů," řekl LN vedoucí třeboňského pracoviště Ondřej Prášil. Ústav do projektu už investoval
milion korun. Ten musí nyní zaplatit ze svého.
Podobně je na tom i Ústav systémové biologie a ekologie. Ten měl od ministerstva schválený projekt za téměř miliardu
korun. Ani on peníze nedostane. "Je to pro nás katastrofa. Investovali jsme skoro deset milionů korun do příprav. Začali
jsme třeba nabírat kvalitní pracovníky, které není možné sehnat ze dne na den. Teď ale nevíme, co se bude dít," potvrdil
ředitel ústavu Michal Marek. Podle jeho slov se o situaci u nás zajímá už i Evropská komise v Bruselu.
Nyní se na ministerstvu pokračuje jen v projektech, u kterých bylo vydáno konečné rozhodnutí o realizaci. Ostatní, u
kterých se třeba řešily už jen formality, stojí. Jde o zakázky za deset miliard korun.
"Dokončujeme přípravu podkladů pro smlouvu s ministerstvem. Dozvěděli jsme se ale, že chybí úředníci, tak
vyčkáváme," řekl vedoucí Centra vozidel udržitelné mobility Bohumil Mareš, které mělo dostat čtvrt miliardy korun.
Ministerstvo školství tvrdí, že jde jen o krátké pozastavení. V dopisech, které organizace dostaly, se ale píše, že není
známo, kdy by se mohly počty zaměstnanců zvýšit.
Proti situaci na ministerstvu a odvolání Jana Vituly se postavila například vládní Rada pro výzkum, vývoj a inovace či
Česká konference rektorů i někteří politici.
***
DOBEŠ ÚŘADUJE
Pozastaveno je 18 projektů v sekci Výzkum a vývoj pro inovaci za 10 miliard korun. Ministerstvo slibuje, že vydávání
rozhodnutí proběhne podle původního plánu. V dopisech pro žadatele se ale píše, že není známo, kdy bude proces
obnoven.


